
Protokół Nr XXV/08
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 30 października 2008 roku

Otwarcia XXV sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał  Przewodniczący 

Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Kazimierz  Ryszewski  o  godzinie  1200 

w  sali  konferencyjnej Wioski  Dziecięcej  SOS  przy  ulicy  Kościuszki  nr  48 

w Karlinie. Powitał zebranych radnych oraz zaproszonych gości (listy obecności 

załączono  do  protokołu).  Szczególnie  powitał  Pana  Tomasza  Hyndę 

Wicestarostę  Powiatu  Białogardzkiego,  Pana  Lucjana  Sieradzkiego  Zastępcę 

Dyrektora  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Białogardzie  oraz  Pana  Mariana 

Paśniewskiego prowadzącego Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej ,,Twój 

Lekarz” w Karlinie.  

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  w obradach  bierze  udział  14  radnych, 

co umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Ad. 1b 

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  zaproponował 

wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia 

kredytu bankowego.

Zmiana  do  porządku  obrad  została  przyjęta  w  wyniku  jednomyślnego 

głosowania radnych.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  przedstawił  porządek  obrad 

wraz ze zmianą. Porządek został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego 

i jednomyślnego głosowania.

Porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej.



2. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta i  Gminy Karlino o pracy w okresie 
międzysesyjnym.

3. Informacja  dotycząca  działalności  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej za 9 miesięcy 2008 roku.

4. Informacja dotycząca realizacji zadań oraz założenia na następne lata 
w zakresie ochrony zdrowia.

5. Informacja o problemie bezrobocia na terenie Miasta i Gminy Karlino.
6. Informacja na temat Wioski Dziecięcej SOS w Karlinie.
7. Informacje na temat oświadczeń majątkowych.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok, 
b) udzielenia dotacji na roboty budowlane przy zabytku,
c) zmian  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 

Wodnej na rok 2008,
d) wyrażenia zgody na zawarcie ugody sądowej w sprawie z powództwa 

Genowefy Dudziak przeciwko Gminie Karlino,
e) powołania doraźnej Komisji Statutowej,
f) ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnej,
g) zbycia  nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Karlino  –  obręb 

Daszewo,
h) zbycia  nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Karlino  –  obręb 

Daszewo,
i) zmiany  uchwały  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  położonych  na 

terenie gminy Karlino – obręb Daszewo,
j) zaciągnięcia kredytu bankowego.

9. Interpelacje i zapytania radnych.
10.Wolne wnioski i informacje.
11.Odpowiedzi na interpelacje.
12.Odpowiedzi Burmistrza na zapytania i wnioski.
13.Zakończenie XXV sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 

Ad. 1c

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

stwierdził, że protokół z XXIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do 
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wglądu w Biurze Rady i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści 

uwagi  lub  wnioski  do  wniesienia?  Ponieważ  nie  zostały  zgłoszone 

Przewodniczący zaproponował przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  protokół  Nr  XXIV/08 

z XXIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej w dniu 29 września 2008 

roku został przyjęty. 

Ad. 2

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawił 

sprawozdanie o pracy Urzędu w okresie międzysesyjnym tj. od dnia 29 września 

do  dnia  29  października  2008  roku  (informacja  załączona  do  protokołu). 

Poinformował  obecnych,  ze  odbyło  się  spotkanie  z  władzami  niemieckiej 

Gminy Wolgast  w sprawie projektu  dotyczącego rewitalizacji  centrum. Wraz 

z Przewodniczącym Rady Panem Ryszewskim i Wiceprzewodniczącym Panem 

Michalski  wziął  udział  w  spotkaniu  w  Wolgast,  podczas  którego  żegnano 

ustępującego  Burmistrza  i  witano  nowego,  wybranego  w  wyborach.  Nie 

wiadomo jak będzie układała się współpraca z nowym Burmistrzem, to okaże 

się  za  jakiś  czas.  Gmina  Karlino  otrzymała  statuetkę  ,,Gminy  Fair  Play” 

w kategorii ,,Małe miasteczka”. Dodał, że oceniana była przychylność  i jakość 

obsługi. Pierwszy etap, to było sporządzenie ankiety, drugi wizyta audytorów, 

wizytacja  miejsc  zgłoszonych  w  ankiecie.  Ankieta  była  anonimowa,  wśród 

przedsiębiorców  i  inwestorów.  Podczas  gali  pokazana  została  ocena  ze 

wszystkich  gmin  i  województw,  dla  Województwa  Zachodniopomorskiego 

przyznano  notę  5,02  i  była  ona  najwyższa,  pozostałe  województwa  miały 

poniżej 5. Ze względu na kubaturę budynku Urzędu nie ma możliwości poprawy 

środowiska  obsługi  interesanta.  Gmina  Karlino  jako  samorząd  uczestniczyła 

w Targach Turystycznych,  które odbyły się w Poznaniu i  dodał,  że w latach 

przyszłych  trzeba  brać  udział  częściej  w  targach  turystycznych  zarówno 

w Polsce, jak i za granicą również poprzez Związek Miast i  Gmin Dorzecza 
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Parsęty  oraz   Zachodniopomorską  Regionalną  Organizację  Turystyczną.  Na 

terenie  Karlina  funkcjonuje  Związek  Miast  i  Gmin  Dorzecza  Parsęty,  który 

zgłosił  się  do  dwóch  konkursów,  do  konkursu  organizowanego  przez 

Ministerstwo  Ochrony  Środowiska  ,,Lider  Polskiej  Ekologii”  i  tam  został 

zgłoszony  projekt  realizowany  dwa  –  trzy  lata  temu  w  Gminie  Dygowo, 

a  dokładnie  w  miejscowości  Pyszka  chodzi  o  ,,Renaturyzacja  naturalnego 

mokradła”  i  za  to  Związek  otrzymał  wyróżnienie.  Odbył  się  też  konkurs 

organizowany przez firmę ,,Geoland”, która współpracuje z ,,Rzeczpospolitą” 

Konkurs o nazwie ,,Panteon Polskiej Ekologii”  i tu również Związek otrzymał 

wyróżnienie.                

Ad. 3

Pani  Gizela  Pietrzak  –  Kłys  Kierownik  Miejsko  -  Gminnego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Karlinie  przedstawiła informację dotycząca działalności 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  za  9  miesięcy  2008 roku 

(załączono do protokołu).

Pan  Stanisław  Spaleniak  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Rady 

Miejskiej  w  Karlinie  poinformował  obecnych,  że  została  przeprowadzona 

kontrola w Ośrodku na temat ,,Pozyskiwania i rozdziału pomocy materialnej”. 

Pomoc może uzyskać ktoś, kto zgłosił się do MGOPS. Zdarza się, że widzi się 

osoby  które  potrzebują   pomocy,  wówczas  należy  zachęcić  tę  osobę  do 

zgłoszenia się,  jeśli  nie,  to zgłosić taki  fakt  Pani  Kierownik Pietrzak – Kłys 

i  skierował  apel  w  tej  sprawie  do  sołtysów.  Potwierdził,  że  zdarzają  się 

przypadki, kiedy otrzymane artykuły zostają sprzedane, ale takim osobom nie 

powinno udzielać się wcale pomocy w takiej formie.   
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Ad. 4 

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

powitał  Pana  Macieja  Kiełbratowskiego  Dyrektor  Szpitala  Powiatowego 

w Białogardzie.

Pan Marian Paśniewski lekarz specjalista medycyny rodzinnej Prowadzący 

Niepubliczny  Zakład  Opieki  Zdrowotnej  ,,Twój  Lekarz”  w  Karlinie 

przedstawił informację na temat swojej działalności (informacja załączona do 

protokołu). Podkreślił,  że zgłaszalność pacjentów jest bardzo duża, nie rośnie 

jednak świadomość społeczeństwa, to nie zawsze są wizyty lekarskie. Dobrze 

się dzieje, że coraz więcej osób przejmuje się otyłością, która wiąże się z bardzo 

wieloma  schorzeniami,  większa  jest  również  świadomość  jeśli  chodzi 

o  nadmierne  spożywanie  alkoholu,  gorzej  jest  z  paleniem  papierosów. 

Powiedział,  że  dziennie  przyjmuje  około  60  pacjentów,  co  miesięcznie  daje 

liczbę  1200  –  1300  osób.  Podkreślił  dobrą  współpracę  ze  Szpitalem 

Powiatowym w Białogardzie z którego pomocy korzysta. Oprócz zwykłej pracy 

prowadzone są również badania profilaktyczne, podkreślił, że w tym przypadku 

różnie bywa ze zgłaszalnością, jednak kontakt i próby wyjaśnienia jaki jest cel 

takich badań powodują, że część grupy, która nie była zainteresowana decyduje 

się skorzystać. Podkreślił dobrą współpracę z Miejsko – Gminnym Ośrodkiem 

Pomocy  Społecznej  oraz  Urzędem  Miasta  i  Gminy  w  Karlinie.  Jeszcze  raz 

podkreślił  większą  świadomość  społeczeństwa  w  przypadku  spożywania 

nadmiernych ilości alkoholu i zaapelował o ograniczenie palenia.     

Pan Maciej Kiełbratowski Dyrektor Szpitala Powiatowego w Białogardzie 

zapoznał zebranych z prezentacją multimedialną na temat Szpitala Powiatowego 

w Białogardzie, do protokołu załączona została również informacja na ten temat 

złożona we wcześniejszym terminie. 

Pan  Tomasz  Hynda  Wicestarosta  Powiatu  Białogardzkiego  przedstawił 

obecnym  drugą  część  prezentacji  na  temat  Szpitala  Powiatowego 

w Białogardzie dotyczącą modernizacji szpitala poradzieckiego.
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Pan  Dariusz  Michalski  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

zapytał  dlaczego  medycyna  szkolna  należy  do  Szpitala  Powiatowego  tylko 

w Białogardzie, a co z innymi Gminami Powiatu?     

Pan  Maciej  Kiełbratowski  odpowiedział,  że  medycyna  szkolna  jest 

kompetencją lekarza rodzinnego i dodał, że w Białogardzie są to nie wszystkie 

szkoły, są to gimnazja i szkoły podstawowe. 

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Karlino  zwróciła  się 

z pytaniem, czy nie można byłoby umożliwić korzystania z basenu pacjentom 

rehabilitacji?

Dyrektor Szpitala Pan Kiełbratowski  odpowiedział,  że najprawdopodobniej 

od  grudnia  br.  będzie  to  możliwe,  ponieważ  zmienił  się  katalog  usług 

Narodowego Funduszu Zdrowia. Do tej pory prowadzone tam były zajęcia dla 

szkół, ale zmieniło się to, młodzież wożona jest na inny basen 

Pani Natalia Przygocka Sołtys – Przewodniczący Rady Sołeckiej Sołectwa 

Lubiechowo zwróciła się z pytaniem, jak wygląda sytuacja finansowa Szpitala, 

czy jest na plusie, czy minusie? Wcześniej, kiedy Pana Walasek był dyrektorem 

Szpital był na plusie.  

Dyrektor Szpitala  Powiatowego w Białogardzie  odpowiedział,  że dziwi  go 

wypowiedź,  ponieważ  w  latach  wcześniejszych  szpital  był  na  stracie,  ale 

w latach 2006 i 2007 był już niewielki zysk. Kontrakt na rok bieżący, to jest 

około 20.000.000zł.

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

poinformował obecnych, że pisemne informacje na temat działalności zakładów 

opieki zdrowotnej zostały złożone również przez Niepubliczny Zakład Opieki 

Zdrowotnej  EBW  -  Elżbieta  Bekta  –  Wójcik  oraz  Indywidualna  Praktyka 

Stomatologiczna - Maria Grosz.                                                                  
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Ad. 5 

Pan  Lucjan  Sieradzki  Zastępca  Dyrektora  Powiatowego  Urzędu  Pracy 

w  Białogardzie przedstawił  obecnym  informację  Dyrektora  Powiatowego 

Urzędu Pracy w Białogardzie na temat bezrobocia w mieście i gminie Karlino 

oraz powiecie białogardzkim (informacja załączona do protokołu).  

Ad. 6 

Pan Tomasz Rusiecki Dyrektor Wioski Dziecięcej SOS w Karlinie zapoznał 

obecnych z informacją na temat działalności Wioski Dziecięcej SOS w Karlinie 

(informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Ad. 7   

Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino  przedstawiła 

informację na temat oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do złożenia 

ich Burmistrzowi Miasta i Gminy Karlino (informacja załączona do protokołu).

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

przedstawił  informację  na  temat  oświadczeń  majątkowych  radnych  Rady 

Miejskiej (informacja załączona do protokołu). 

Ad. 8a   

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawiła 

zmiany  do  budżetu  Miasta  i  Gminy  Karlino  na  2008  rok.  Po  dokonanych 

zmianach  budżet  zamyka  się  dochodami  w  wysokości  31.919.306,60zł, 

wydatkami  w  wysokości  31.399.984,91zł,  oraz  nadwyżką  w  wysokości 

519.321,69zł.
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Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady 

o przedstawienie opinii na temat projektu.

Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury 

i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.

Pan Tomasz Pączek Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej i Gospodarki 

Komunalnej poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.

Pan  Albin  Kryger  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony 

Środowiska  i  Bezpieczeństwa  poinformował,  że  opinia  Komisji  była 

pozytywna.

Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok.

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXV/249/08 

została podjęta. 

Ad. 8b   

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawiła 

projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  na  roboty  budowlane  przy 

zabytku, dla Rzymskokatolickiej Parafii pw. Św. Michała Archanioła w kwocie 

40.000zł  celem  realizacji  projektu  pt.  ,,Rewitalizacja  obiektów  dziedzictwa 

kulturowego  na  terenie  Krainy  Szlaku  Solnego”  kościoły  w  Karlinie, 

Lubiechowie  i  Karścinie  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Infrastruktura 

i Środowisko

Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady 

o przedstawienie opinii na temat projektu.

Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury 

i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.
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Pan Tomasz Pączek Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej i Gospodarki 

Komunalnej poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.

Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady  przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane przy zabytku.

W  wyniku  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr  XXV/250/08  została 

podjęta przez radnych. 

Ad. 8c   

Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej 

i  Ochrony  Środowiska  w  Urzędzie  Miasta  i  Gminy  w  Karlinie  omówiła 

projekt  uchwały  w sprawie  zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej na rok 2008. Po dokonanych zmianach plan przedstawia 

się  dochodami  w  wysokości  378.889,45zł  oraz  wydatkami  w  wysokości 

378.889,45zł.

Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady 

o przedstawienie opinii na temat projektu.

Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury 

i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.

Pan  Albin  Kryger  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony 

Środowiska  i  Bezpieczeństwa  poinformował,  że  opinia  Komisji  była 

pozytywna.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Dariusz  Michalski  przedstawił 

treść  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  Gminnego  Funduszu  Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008.

Uchwała  Nr  XXV/251/08  została  podjęta  w  wyniku  jednomyślnego 

głosowania. 
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Ad. 8d

Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej 

i  Ochrony  Środowiska  w  Urzędzie  Miasta  i  Gminy  w  Karlinie  omówiła 

projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  ugody  sądowej 

w  sprawie  z  powództwa  Genowefy  Dudziak  –  prowadzącej  działalność 

gospodarczą pod nazwą Przedsiębiorstwo Usługowo – Handlowe  ,,ELEKTRA” 

w Koszalinie  przeciwko  Gminie  Karlino  o  zapłatę  kwoty  228.410zł.  Gmina 

Karlino zapłaci Genowefie Dudziak kwotę do maksymalnej wysokości 80.000zł 

w terminie do dnia 31 grudnia 2008 roku.

Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady 

o przedstawienie opinii na temat projektu.

Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury 

i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.

Pan Tomasz Pączek Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej i Gospodarki 

Komunalnej poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.

Pan  Stanisław  Spaleniak  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej 

poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.

Pan  Albin  Kryger  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony 

Środowiska  i  Bezpieczeństwa  poinformował,  że  opinia  Komisji  była 

pozytywna.

Pan Artur Kurjata Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem, 

skąd w treści uchwały wpisane są różne kwoty?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino odpowiedział, że 

228.410zł  to  kwota  zapłaty  której  domaga  się  Pani  Dudziak,  natomiast 

267.942,51zł, to naliczone kary.
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Wiceprzewodniczący Rady Pan Rusiecki  przedstawił treść projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie ugody sądowej w sprawie z powództwa 

Genowefy Dudziak przeciwko Gminie Karlino.

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

2  radnych  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  głosowania  Uchwała 

Nr XXV/252/08 została podjęta.    

Ad. 8e

Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino stwierdziła, że 

należy wprowadzić zmiany do Statutu Gminy Karlino, w związku z tym jest 

potrzeba  powołania  doraźnej  Komisji  Statutowej,  której  zadaniem  będzie 

opracowanie tych zmian. 

Przewodniczący  Rady  Pan  Kazimierz  Ryszewski  powiedział,  że  podczas 

spotkanie radnych oraz posiedzeń komisji ustalono, że do składu komisji wejdą 

Panie Halina Pogorzelska, Bogumiła Hałasa i Bożena Nadziejko oraz Panowie 

Tomasz Rusiecki, Stanisław Spaleniak i Artur Kurjata. 

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na pracę w składzie Komisji.

Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady 

o przedstawienie opinii na temat projektu.

Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury 

i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.

Pan Tomasz Pączek Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej i Gospodarki 

Komunalnej poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.

Pan  Stanisław  Spaleniak  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej 

poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
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Pan  Albin  Kryger  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony 

Środowiska  i  Bezpieczeństwa  poinformował,  że  opinia  Komisji  była 

pozytywna.

Pan  Dariusz  Michalski  przedstawił  treść  projektu  uchwały  w  sprawie 

powołania doraźnej Komisji Statutowej.

W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXV/253/08 

została podjęta.    

Ad. 8f

Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Karlino  omówiła 

projekt uchwały w sprawie ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej 

straży pożarnej. Ekwiwalent za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym 

lub szkoleniu ratowniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub 

gminę wyniesie 1/240 aktualnego przeciętnego wynagrodzenia o którym mowa 

w  art.  20  pkt  2  ustawy  o  emeryturach  i  rentach  z  Funduszu  Ubezpieczeń 

Społecznych  ogłoszonego  przez  Prezesa  Głównego  Urzędu  Statystycznego 

w formie komunikatu w dzienniku Urzędowym ,,Monitor Polski”  

Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady 

o przedstawienie opinii na temat projektu.

Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury 

i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.

Pan  Albin  Kryger  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony 

Środowiska  i  Bezpieczeństwa  poinformował,  że  opinia  Komisji  była 

pozytywna.
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Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady  przedstawił treść projektu 

uchwały w sprawie ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży 

pożarnej.

Uchwała Nr XXV/253/08 została podjęta przez radnych w wyniku jawnego 

i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 8g

Pan  Maciej  Myczka  Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki 

Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie  omówił projekt 

uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – 

obręb  Daszewo,  oznaczonej  w  ewidencji  gruntów  jako  działka  nr  189 

o powierzchni 0,3758ha.

Przewodniczący Rady zwrócił się do Komisji Rady o przedstawienie opinii na 

temat projektu.

Pan  Albin  Kryger  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony 

Środowiska  i  Bezpieczeństwa  poinformował,  że  opinia  Komisji  była 

pozytywna.

Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady przedstawił treść projektu 

uchwały  w  sprawie  uchwały  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  położonej  na 

terenie gminy Karlino – obręb Daszewo.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1  radny  wstrzymał  się  od  głosu.  W  wyniku  głosowania  Uchwała 

Nr XXV/255/08 została podjęta.    

13



Ad. 8h

Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie 

Miasta  i  Gminy  w  Karlinie  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zbycia 

nieruchomości  położonej  na  terenie  gminy  Karlino  –  obręb  Daszewo, 

oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 213 o powierzchni 0,2710ha.

Pan  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  do  Komisji  Rady 

o przedstawienie opinii na temat projektu.

Pan  Albin  Kryger  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony 

Środowiska  i  Bezpieczeństwa  poinformował,  że  opinia  Komisji  była 

pozytywna.

Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady  przedstawił treść projektu 

uchwały  w  sprawie  uchwały  w  sprawie  zbycia  nieruchomości  położonej  na 

terenie gminy Karlino – obręb Daszewo.

W  wyniku  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr  XXV/256/08  została 

podjęta.    

Ad. 8i

Pan Maciej  Myczka  omówił  również projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę 

nr  XVIII/195/08  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  z  dnia  27  lutego  2008  roku 

w sprawie zbycia nieruchomości położonych na terenie gminy Karlino – obręb 

Daszewo.

Pan  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  do  Komisji  Rady 

o przedstawienie opinii na temat projektu.

Pan  Albin  Kryger  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony 

Środowiska  i  Bezpieczeństwa  poinformował,  że  opinia  Komisji  była 

pozytywna.
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Wiceprzewodniczący Rady Pan Michalski przedstawił treść projektu uchwały 

w  sprawie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zbycia  nieruchomości 

położonych na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo..

Uchwała Nr XXV/255/08 została podjęta przez radnych w wyniku jawnego 

i jednomyślnego głosowania. 

Ad. 8j

Pani  Krystyna  Granat  Skarbnik  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawiła 

projekt  uchwały w sprawie  zaciągnięcia kredytu bankowego z przeznaczeniem 

na  sfinansowanie  dokumentacji  technicznej  zadania  inwestycyjnego  pn. 

,,Kompleksowe  zagospodarowanie  kwartałów  ulic  w  rewitalizowanej  części 

miasta  Karlina”  w  kwocie  380.000zł  Kredyt  zostanie  zaciągnięty  w  Banku 

Gospodarstwa Krajowego z Funduszu Rozwoju Inwestycji Komunalnych jako 

dofinansowanie projektów realizowanych przy współfinansowaniu ze środków 

budżetu Unii Europejskiej. Wyjaśniła, że ta uchwała uchyla już podjętą w dniu 

25  stycznia  2007  roku  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  bankowego  na 

finansowanie  planowanego  budżetu  Gminy  Karlino.  Spłata  kredytu  nastąpi 

z dochodów budżetu gminy w latach 2009 – 2010.  

Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady 

o przedstawienie opinii na temat projektu.

Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury 

i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.

Pan  Tomasz  Rusiecki  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

stwierdził, że w ostatnich dniach wszyscy są ,,bombardowani” informacjami na 

temat kryzysu finansowego w świecie, czy może to spowodować, że trudniej 

będzie otrzymać kredyt i czy ma to wpływ na sytuację Gminy?
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Przewodniczący Rady Pan Ryszewski powiedział, że odpowiedź na to pytanie 

zostanie udzielona w odpowiednim punkcie. 

W  wyniku  jednomyślnego  głosowania  Uchwała  Nr  XXV/258/08  została 

podjęta przez radnych. 

Ad. 9

Pan  Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  poinformował 

obecnych,  że  otrzymał  w  dniu  dzisiejszym  pismo  od  Pana  Bogdana 

Piłkowskiego,  który  prosi  go  o  interwencję  w  sprawie  pytań,  które  były 

zadawane przez  niego do tej  pory.  W tym piśmie uważa on,  że  do tej  pory 

odpowiedzi nie zostały mu udzielone. Powiedział, że to pismo skierowane jest 

do  niego,  ale  wcześniej  kierowane  były  pisma  do  Przewodniczącego  Rady 

i  Wiceprzewodniczącego w związku z tym poprosił  o krótki  komentarz Pana 

Przewodniczącego. 

Pan  Kazimierz  Ryszewski  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

stwierdził, że kłóci się to trochę z obecnym punktem porządku obrad, następnie 

zaprosił Pana Jana Korzeniowskiego w najbliższym tygodniu na spotkanie, na 

którym zostanie ta sprawa wyjaśniona. 

Wiceprzewodniczący  Rady Pan Tomasz Rusiecki  powiedział,  że  pismo od 

Pana Piłkowskiego należy złożyć w Biurze Rady do wyjaśnienia. 

Pan Jan Korzeniowski zwrócił się o wyjaśnienie, czy nie było to zapytanie?

Przewodniczący  Rady  Pan  Ryszewski  zwrócił  się  też  do  Pana  Aleksandra 

Twarowskiego o wyjaśnienie, kto może składać zapytania podczas sesji?

Pan  Aleksander  Twarowski Radca  Prawny  w  Urzędzie  Miasta  i  Gminy 

w Karlinie powiedział, że zgodnie ze Statutem Gminy Karlino zapytania mogą 

składać  tylko  radni.  Jeżeli  Przewodniczący  Rady  dopuszcza  do  głosu  osobę 
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która  nie  jest  radnym,  to  zgłoszone  przez  tę  osobę  zapytania  mają  inny 

charakter.  To  nie  są  zapytania  w rozumieniu  Statutu  Gminy  i  nie  podlegają 

procedurze przewidzianej  w Statucie.  Podkreślił,  że według jego wiedzy Pan 

Piłkowski  wielokrotnie  dopuszczany  był  do  głosu,  zadawał  pytania  i  na  te 

pytania  udzielane  były  odpowiedzi.  A jeżeli  odpowiedzi  nie  były  udzielane 

w kontekście  przepisów o dostępie  do informacji  publicznej  nie  można tych 

zapytań  traktować  jako  zapytań  składanych  przez  radnego.  Jeśli  adresat 

odpowiedzi  nie mógł udzielić bezzwłocznie na postawione pytanie dotyczące 

spraw publicznych, to procedura jest taka, że w takim wypadku trzeba złożyć 

wniosek pisemny. 

Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina zwrócił się z pytaniem, jak to się 

ma do art. 23 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.

Pan Aleksander Twarowski stwierdził, że art. 23 ust. 1 ustawy o samorządzie 

gminnym stanowi  podstawę do  funkcjonowania  w Statucie  Gminy instytucji 

interpelacji i zapytań, które nie są przewidziane w ustawie. Są one powszechnie 

stosowane w statutach i jest to pochodna obowiązku spoczywającego na radnych 

przyjmowania od obywateli,  mieszkańców gminy postulatów i przekazywania 

ich  organom  gminy  w  celu  ich  rozpoznawania.  Ten  przepis  znalazł 

odzwierciedlenie  w  Statucie  Gminy  Karlino  w  postaci  instytucji  zapytań 

i interpelacji, ale te mogą składać tylko i wyłącznie radni, natomiast mieszkańcy 

Gminy jeśli mają konkretne pytania dotyczące informacji urzędowych zgłaszają 

je do radnych, albo składają wniosek o udostępnienie informacji. 

Pan Kazimierz Ryszewski stwierdził, że odpowiedział na pismo skierowane do 

niego  w przewidzianym terminie.

Pan  Stanisław  Spaleniak  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z pytaniem do Burmistrza, jak wygląda sprawa monitoringu w Karlinie, czy jest 

on  zaplanowany,  a  jeśli  nie  to  należy  go  zainstalować przy  młynie,  tam się 

kłębią  i  ryby  i  kłusownicy.  Jedyne  rozwiązanie,  to  zainstalowanie  kamery, 

ponieważ ryba kłusowana jest tam w ciągu dnia.       
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Ad. 10

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Ryszewski  udzielił  głosu  każdemu 

z mówców na czas nie dłuższy niż na 5 minut.

Pani  Bożena  Laskowska  Sołtys  –  Przewodniczący  Rady  Sołeckiej 

w Pobłociu Wielkim przekazała informację, że w Pobłociu Wielkim nowy plac 

zabaw po obfitych deszczach które miały miejsce ,,płynie”. Podłoże częściowo 

zostało wymienione, ale niewiele to dało. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  mieszkaniec  Karlina  stwierdził,  że  pięć  miesięcy 

czeka  na  odpowiedź,  nie  otrzymał,  po  czterech  miesiącach  zgłosił  następne 

pytania, minął prawie miesiąc i nie ma żadnej odpowiedzi, dlatego zwrócił się 

do  Pana  Korzeniowskiego  jako  radnego,  zgodnie  z  ustawą  o  samorządzie 

gminnym art. 23 ust. 1 kiedy radnemu przekazuje się pytania, a on przekazuje je 

organom gminy, dlatego, że podczas sesji bardzo często jest zabierany mu głos  i 

przerywane są jego wystąpienia, żeby Pan Korzeniowski zadał pytanie, dlaczego 

tak długo się to odbywa. Drugą sprawą, którą chce zgłosić jest  temat miejsc 

parkingowych na terenie miasta Karlina dla osób niepełnosprawnych, zauważył 

on  pięć  znaków,  ale  nie  ma  ani  koło  Policji,  Urzędu,  czy  Kościele,  przy 

cmentarzu, przy punktach gdzie znajdują się gabinety lekarskie, a tam też by się 

przydały.  To  propozycja  pod  rozwagę,  często  się  mówi  na  temat  osób 

niepełnosprawnych i jak to powinno być traktowane, natomiast w Karlinie tego 

nie  ma.  W Karlinie  progi  na  ulicach,  ich obniżenie.  Na ulicy  Koszalińskiej, 

kiedy zostały robione remonty zostało to w większości przypadków zrobione 

dobrze i obniżono, ale są jeszcze miejsca, gdzie przydałoby się przyjrzeć, radni 

w odpowiednich okręgach, gdzie tego nie ma. Można to zrobić w miarę szybko, 

nie są to wielkie koszty i  można to zrobić  bez dodatkowych uchwał.  Co do 

oświadczeń  majątkowych,  powiedział,  że  chciał  w  odpowiednim  punkcie 

porządku  obrad  zabrać  głos,  ale  Przewodniczący  go  nie  udzielił.  Ludzie  są 

omylni, popełniają pomyłki i ktoś powinien sprawdzić te oświadczenia zanim 

zostaną  one  przekazane  do  Urzędu  Skarbowego.  Jeśli  ktoś  popełnia  błąd 
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i w następnym roku robi ten sam błąd, to coś jest nie tak. Powiedział, że kiedy 

był on nauczycielem i uczeń pisał prace na konkurs, to była ona sprawdzana, 

aby  nie  było  pomyłek.  Przewodniczący  Rady  zgodnie  z  ustawą  powinien 

analizować oświadczenia, nie musi się na tym znać, może mieć inny zawód, czy 

czymś innym się  zajmować,  ale  pracownik Urzędu,  który od tego jest  niech 

sprawdzi, aby nie było takich pomyłek i błędów. Stwierdził, że pisał pisma do 

Przewodniczącego,  zadawał  pytania,  ale  nie  otrzymał  żadnej  odpowiedzi, 

według niego tu też powinien być zastosowany art. 23 ust. 1, że Przewodniczący 

jest  osobą pośredniczącą pomiędzy mieszkańcem, a Burmistrzem, w punkcie 

wolne wnioski i informacje też są zadawane pytania i uważa, że wtedy powinien 

być zastosowany również ten przepis. Zwrócił się do Przewodniczącego Rady, 

aby odwołał on pewne słowa skierowane pod jego adresem, że on kłamie, bo to 

nie jest prawda. 

Pani  Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu  Sportu,  Turystyki 

i  Rekreacji  w Urzędzie  Miasta i  Gminy w Karlinie  podziękowała druhom 

Ochotniczej Straży Pożarnej za pomoc w utrzymaniu trawy zielonej na boisku, 

chodzi o podlewanie oraz udział w różnych imprezach, kiedy to organizowane 

są przez nich pokazy, bezpłatnie i zawsze a chęcią. Na ręce Pana Ryszewskiego 

Prezesa OSP w Karlinie wręczyła podziękowanie oraz statuetkę. 

Pan Kazimierz Ryszewski   podziękował w imieniu strażaków za zauważenie 

ich  pomocy.  Podkreślił,  że  pieniądze,  jakie  otrzymują  strażacy  są  za  udział 

w akcji, a za pracę społeczną nie otrzymują żadnego wynagrodzenia.

Pan  Ryszard  Strychalski  Sołtys  –  Przewodniczący  Rady  Sołeckiej 

w  Krukowie  zwrócił  się  z  pytaniem  odnośnie  drogi  Krukowo  –  Lisiny. 

Obiecano  mieszkańcom  przed  wydaniem  zgody  na  budowę  wiatraków 

i  przystąpieniem do  budowy  zostaną  utwardzone  pobocza,  zostaną  zrobione 

mijanki. 16 października zgłosił fakt Panu Markowi Lewandowskiemu Zastępcy 

Burmistrza, w niedzielę telefonicznie do radnego Pana Michalskiego i na dzień 

dzisiejszy nie ma żadnej odpowiedzi, czy jest to zgodne z umową, że ta firma 
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tak właśnie pracuje, intensywnie wozi, a to co obiecano mieszkańcom wcześniej 

nie  jest  zrobione.  W  dniu  dzisiejszym,  po  kilkunastogodzinnych  opadach 

deszczu  można  sprawdzić  pobocze.  Pan  Lewandowski  obiecał,  że  pobocze 

sprawdzi  w  dniu  16  października,  należy  skonfrontować  to  co  jest  dzisiaj. 

Powiedział,  że za pośrednictwem Pana Lewandowskiego rozmawiał  z Panem 

Stangerem,  miał  on  otrzymać  wykaz  pojazdów  jeżdżących  na  tej  drodze. 

Skończyło się na tym, że pod zakazem wjazdu samochodów o masie całkowitej 

15t powieszono tabliczkę nie dotyczy pojazdów budowy.            

Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino na pytanie  zadane 

przez Wiceprzewodniczącego Rady Pana Tomasza Rusieckiego odpowiedziała, 

że podjęto uchwałę o zaciągnięciu kredytu w wysokości 300.000zł na remont 

stołówki  w Karlinie,  nie  było żadnych niepokojów z banków, czy  Gmina to 

spłaci, czy nie, było pięć lub sześć ofert, a zaproponowane oprocentowanie było 

dosyć  niski,  a  wyłoniony  bank  zaproponował  bardzo  niskie  oprocentowanie, 

z  czego można wyciągnąć  wniosek,  że  banki  za  bardzo się  nie  boją.  Co do 

starych  kredytów banki  są  spokojne,  nie  ma  próśb  o  analizy,  czy  prognozy. 

Powiedziała, że nie powinno się to odbić na budżecie przyszłego roku, może być 

tylko taż, że wzrośnie oprocentowanie. 

Ad. 11

Pan Kazimierz Ryszewski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie 

przypomniał, że na sesji w dniu 29 września Pan Sławomir Kaczmarek Radny 

Rady  Miejskiej  złożył  interpelację  na  ręce  Przewodniczącego  Rady,  aby 

w  szkoła  wiejskich  w  Karwinie  i  Karścinie  wykorzystując  pomieszczenia 

w szkołach utworzone zostały świetlice wiejskie. Następnie zapoznał obecnych 

z  treścią  odpowiedzi  na  interpelację,  z  której  wynika,  że  świetlice  wiejskie 

w tych  miejscowościach  rozpoczną  działalność  od  1  stycznia  2009 roku,  na 

zasadach działających już świetlic wiejskich na terenie Gminy Karlino.  
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Pan Sławomir Kaczmarek Radny Rady Miejskiej w Karlinie  podziękował 

Burmistrzowi Miasta i Gminy Karlino Panu Miśko oraz Pani Danucie Butrym 

za znalezienie rozwiązania i szybkie udzielenie odpowiedzi na interpelację. 

Ad. 12

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  na  pytanie 

dotyczące monitoringu Karlina powiedział,  że nie przewiduje działań w ciągu 

najbliższego  roku,  a  nawet  dwóch  lat.  Nie  jest  to  pierwsza  potrzeba, 

a  w  niedługim  czasie  będzie  dyskusja  na  temat  budżetu  na  przyszły  rok, 

zaciąganiu  kolejnych  kredytów,  dużych  inwestycjach  kilkunastomilionowych 

i  nie  będzie  Gminy stać  na  monitoring.  Zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  jeśli  jest 

monitornig powinien być stały, bieżący nadzór, nie wystarczy ustawić kamery, 

aby się nagrywało. Muszą być zatrudnieni ludzie, którzy się tym zajmą, a szanse 

na to aby rozpocząć ten monitoring mogą mieć miejsce wtedy, kiedy Komisariat 

Policji  będzie miał siedzibę w nowym miejscu, na ulicy Szymanowskiego 17. 

W tym obiekcie  znajduje  się  Związek  Miast  i  Gmin Dorzecza  Parsęty,  który 

dysponuje  bardzo  dużym  serwerem,  są  kamery,  do  tego  serwera  można 

przyłączyć jeszcze kila kamer i jeśli tak będzie to znajdą się one najpierw na tym 

obiekcie.  Monitorowany  będzie  obiekt,  Kanał  Młyński  co  na  pewno  będzie 

istotne  pod  kątem  kłusownictwa.  Budując  system,  aby  iść  w  stronę  ulic 

Szczecińskiej Białogardzkiej to wydatek inwestycyjny  większy niż 100.000zł, 

ale z drugiej strony nie mniej niż cztery dodatkowe etaty, może wspólne działanie 

z Policją. 

Pan  Marek  Lewandowski  Zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Karlino 

stwierdził, że drogą Lisiny – Krukowo mogą jeździć tylko trzy samochody, inni 

kierowcy będą karani, a mijanki ma być ich 10 i będą robione co 200m jeszcze 

przed  wożeniem  elementów  wiatraków,  jest  to  w  projekcie  budowlanym 

uzgodnionym z Rejonem Dróg. 
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Pan  Ryszard  Strychalski  przypomniał,  że  na  zebraniu  z  mieszkańcami 

obiecano,  że  zostaną  wykonane  mijanki  oraz  utwardzone  pobocza.  Obecnie 

jeżdżą duże samochody, trzeba zjechać z drogi, ale nie ma możliwości.

Pan Waldemar Miśko dodał, że lepiej będzie, kiedy prace remontowe zostaną 

wykonane po budowie, ale zwrócił się do Pana Strychalskiego, żeby skierował 

w  tej  sprawie  pismo  do  Urzędu  w  Karlinie,  pismo  zostanie  przekazane  do 

Zarządu  Dróg  Powiatowych  i  będą  przeprowadzane  rozmowy  aby  było 

bezpieczniej,  dotyczy  to  również  skrzyżowania,  ale  docelowo  zostanie  ono 

wykonane  dopiero,  kiedy  ciężki  transport  przestanie  jeździć.  Na  temat  placu 

zabaw w Pobłociu Wielkim odpowiedział, że nie będzie on przenoszony. Podłoże 

w  miejscu  w  którym  znajduje  się  plac  zabaw  jest  tam gliniaste,  ale  nie  ma 

środków aby wymieniać tam ziemię, taka sama sytuacja jest na boisku do piłki 

nożnej w Karścinie. 

 

Ad. 13

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie  Pan Kazimierz  Ryszewski  podziękował  za  przybycie  i  udział 

radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1545 dokonał zamknięcia 

XXV sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn
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	Protokół Nr XXV/08
	z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej
	w dniu 30 października 2008 roku
	Otwarcia XXV sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Kazimierz Ryszewski o godzinie 1200                      w sali konferencyjnej Wioski Dziecięcej SOS przy ulicy Kościuszki nr 48         w Karlinie. Powitał zebranych radnych oraz zaproszonych gości (listy obecności załączono do protokołu). Szczególnie powitał Pana Tomasza Hyndę Wicestarostę Powiatu Białogardzkiego, Pana Lucjana Sieradzkiego Zastępcę Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Białogardzie oraz Pana Mariana Paśniewskiego prowadzącego Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej ,,Twój Lekarz” w Karlinie.  
	Przewodniczący Rady stwierdził, że w obradach bierze udział 14 radnych,        co umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 
	Ad. 1b 
	Zmiana do porządku obrad została przyjęta w wyniku jednomyślnego głosowania radnych.
	Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił porządek obrad wraz ze zmianą. Porządek został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
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	a)stwierdzenie prawomocności obrad,
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	c)przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej.
	2.Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Karlino o pracy w okresie międzysesyjnym.
	3.Informacja dotycząca działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 9 miesięcy 2008 roku.
	4.Informacja dotycząca realizacji zadań oraz założenia na następne lata        w zakresie ochrony zdrowia.
	5.Informacja o problemie bezrobocia na terenie Miasta i Gminy Karlino.
	6.Informacja na temat Wioski Dziecięcej SOS w Karlinie.
	7.Informacje na temat oświadczeń majątkowych.
	8.Podjęcie uchwał w sprawie:
	a)zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok, 
	b)udzielenia dotacji na roboty budowlane przy zabytku,
	c)zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008,
	d)wyrażenia zgody na zawarcie ugody sądowej w sprawie z powództwa Genowefy Dudziak przeciwko Gminie Karlino,
	e)powołania doraźnej Komisji Statutowej,
	f)ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnej,
	g)zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo,
	h)zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo,
	i)zmiany uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonych na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo,
	j)zaciągnięcia kredytu bankowego.
	9.Interpelacje i zapytania radnych.
	10.Wolne wnioski i informacje.
	11.Odpowiedzi na interpelacje.
	12.Odpowiedzi Burmistrza na zapytania i wnioski.
	13.Zakończenie XXV sesji Rady Miejskiej w Karlinie. 
	Ad. 1c
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że protokół z XXIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści uwagi lub wnioski do wniesienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone Przewodniczący zaproponował przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania protokół Nr XXIV/08              z XXIV sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej w dniu 29 września 2008 roku został przyjęty. 
	Ad. 2
	Ad. 3
	Pani Gizela Pietrzak – Kłys Kierownik Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie  przedstawiła informację dotycząca działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 9 miesięcy 2008 roku (załączono do protokołu).
	Pan Stanisław Spaleniak Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Karlinie poinformował obecnych, że została przeprowadzona kontrola w Ośrodku na temat ,,Pozyskiwania i rozdziału pomocy materialnej”. Pomoc może uzyskać ktoś, kto zgłosił się do MGOPS. Zdarza się, że widzi się osoby które potrzebują  pomocy, wówczas należy zachęcić tę osobę do zgłoszenia się, jeśli nie, to zgłosić taki fakt Pani Kierownik Pietrzak – Kłys            i skierował apel w tej sprawie do sołtysów. Potwierdził, że zdarzają się przypadki, kiedy otrzymane artykuły zostają sprzedane, ale takim osobom nie powinno udzielać się wcale pomocy w takiej formie.   
	Ad. 4                                                                                                                                                           
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powitał Pana Macieja Kiełbratowskiego Dyrektor Szpitala Powiatowego              w Białogardzie.
	Pan Marian Paśniewski lekarz specjalista medycyny rodzinnej Prowadzący Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej ,,Twój Lekarz” w Karlinie  przedstawił informację na temat swojej działalności (informacja załączona do protokołu). Podkreślił, że zgłaszalność pacjentów jest bardzo duża, nie rośnie jednak świadomość społeczeństwa, to nie zawsze są wizyty lekarskie. Dobrze się dzieje, że coraz więcej osób przejmuje się otyłością, która wiąże się z bardzo wieloma schorzeniami, większa jest również świadomość jeśli chodzi                   o nadmierne spożywanie alkoholu, gorzej jest z paleniem papierosów.  Powiedział, że dziennie przyjmuje około 60 pacjentów, co miesięcznie daje liczbę 1200 – 1300 osób. Podkreślił dobrą współpracę ze Szpitalem Powiatowym w Białogardzie z którego pomocy korzysta. Oprócz zwykłej pracy prowadzone są również badania profilaktyczne, podkreślił, że w tym przypadku różnie bywa ze zgłaszalnością, jednak kontakt i próby wyjaśnienia jaki jest cel takich badań powodują, że część grupy, która nie była zainteresowana decyduje się skorzystać. Podkreślił dobrą współpracę z Miejsko – Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej oraz Urzędem Miasta i Gminy w Karlinie. Jeszcze raz podkreślił większą świadomość społeczeństwa w przypadku spożywania nadmiernych ilości alkoholu i zaapelował o ograniczenie palenia.     
	Pan Maciej Kiełbratowski Dyrektor Szpitala Powiatowego w Białogardzie zapoznał zebranych z prezentacją multimedialną na temat Szpitala Powiatowego w Białogardzie, do protokołu załączona została również informacja na ten temat złożona we wcześniejszym terminie. 
	Pan Tomasz Hynda Wicestarosta Powiatu Białogardzkiego przedstawił obecnym drugą część prezentacji na temat Szpitala Powiatowego                            w Białogardzie dotyczącą modernizacji szpitala poradzieckiego.
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zapytał dlaczego medycyna szkolna należy do Szpitala Powiatowego tylko          w Białogardzie, a co z innymi Gminami Powiatu?     
	Pan Maciej Kiełbratowski odpowiedział, że medycyna szkolna jest kompetencją lekarza rodzinnego i dodał, że w Białogardzie są to nie wszystkie szkoły, są to gimnazja i szkoły podstawowe. 
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino zwróciła się              z pytaniem, czy nie można byłoby umożliwić korzystania z basenu pacjentom rehabilitacji?
	Dyrektor Szpitala Pan Kiełbratowski odpowiedział, że najprawdopodobniej od grudnia br. będzie to możliwe, ponieważ zmienił się katalog usług Narodowego Funduszu Zdrowia. Do tej pory prowadzone tam były zajęcia dla szkół, ale zmieniło się to, młodzież wożona jest na inny basen 
	Pani Natalia Przygocka Sołtys – Przewodniczący Rady Sołeckiej Sołectwa Lubiechowo zwróciła się z pytaniem, jak wygląda sytuacja finansowa Szpitala, czy jest na plusie, czy minusie? Wcześniej, kiedy Pana Walasek był dyrektorem Szpital był na plusie.  
	Dyrektor Szpitala Powiatowego w Białogardzie odpowiedział, że dziwi go wypowiedź, ponieważ w latach wcześniejszych szpital był na stracie, ale              w latach 2006 i 2007 był już niewielki zysk. Kontrakt na rok bieżący, to jest około 20.000.000zł.
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  poinformował obecnych, że pisemne informacje na temat działalności zakładów opieki zdrowotnej zostały złożone również przez Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej EBW - Elżbieta Bekta – Wójcik oraz Indywidualna Praktyka Stomatologiczna - Maria Grosz.                                                                  
	Ad. 5                                                                                                                                                              
	Pan Lucjan Sieradzki Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy          w Białogardzie przedstawił obecnym informację Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Białogardzie na temat bezrobocia w mieście i gminie Karlino oraz powiecie białogardzkim (informacja załączona do protokołu).  
	Ad. 6                                                                                                                                                             
	Pan Tomasz Rusiecki Dyrektor Wioski Dziecięcej SOS w Karlinie zapoznał obecnych z informacją na temat działalności Wioski Dziecięcej SOS w Karlinie (informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
	Ad. 7   
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino przedstawiła informację na temat oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do złożenia ich Burmistrzowi Miasta i Gminy Karlino (informacja załączona do protokołu).
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przedstawił informację na temat oświadczeń majątkowych radnych Rady Miejskiej (informacja załączona do protokołu). 
	Ad. 8a   
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino przedstawiła  zmiany do budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok. Po dokonanych zmianach budżet zamyka się dochodami w wysokości 31.919.306,60zł, wydatkami w wysokości 31.399.984,91zł, oraz nadwyżką w wysokości 519.321,69zł.
	Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady o przedstawienie opinii na temat projektu.
	Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Tomasz Pączek Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej i Gospodarki Komunalnej poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Albin Kryger Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2008 rok.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXV/249/08 została podjęta. 
	Ad. 8b   
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino przedstawiła  projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane przy zabytku, dla Rzymskokatolickiej Parafii pw. Św. Michała Archanioła w kwocie 40.000zł celem realizacji projektu pt. ,,Rewitalizacja obiektów dziedzictwa kulturowego na terenie Krainy Szlaku Solnego” kościoły w Karlinie, Lubiechowie i Karścinie w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura                   i Środowisko
	Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady o przedstawienie opinii na temat projektu.
	Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Tomasz Pączek Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej i Gospodarki Komunalnej poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady przedstawił treść projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na roboty budowlane przy zabytku.
	W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXV/250/08 została podjęta przez radnych. 
	Ad. 8c   
	Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej   i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie omówiła projekt uchwały w sprawie zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska               i Gospodarki Wodnej na rok 2008. Po dokonanych zmianach plan przedstawia się dochodami w wysokości 378.889,45zł oraz wydatkami w wysokości 378.889,45zł.
	Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady o przedstawienie opinii na temat projektu.
	Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Albin Kryger Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie zmian Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008.
	Uchwała Nr XXV/251/08 została podjęta w wyniku jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 8d
	Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej   i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie ugody sądowej              w sprawie z powództwa Genowefy Dudziak – prowadzącej działalność gospodarczą pod nazwą Przedsiębiorstwo Usługowo – Handlowe  ,,ELEKTRA” w Koszalinie przeciwko Gminie Karlino o zapłatę kwoty 228.410zł. Gmina Karlino zapłaci Genowefie Dudziak kwotę do maksymalnej wysokości 80.000zł w terminie do dnia 31 grudnia 2008 roku.
	Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady o przedstawienie opinii na temat projektu.
	Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Tomasz Pączek Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej i Gospodarki Komunalnej poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Stanisław Spaleniak Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Albin Kryger Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Artur Kurjata Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem, skąd w treści uchwały wpisane są różne kwoty?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino odpowiedział, że 228.410zł to kwota zapłaty której domaga się Pani Dudziak, natomiast 267.942,51zł, to naliczone kary.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Rusiecki przedstawił treść projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie ugody sądowej w sprawie z powództwa Genowefy Dudziak przeciwko Gminie Karlino.
	Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. W wyniku głosowania Uchwała              Nr XXV/252/08 została podjęta.    
	Ad. 8e
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino stwierdziła, że należy wprowadzić zmiany do Statutu Gminy Karlino, w związku z tym jest potrzeba powołania doraźnej Komisji Statutowej, której zadaniem będzie opracowanie tych zmian. 
	Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski powiedział, że podczas spotkanie radnych oraz posiedzeń komisji ustalono, że do składu komisji wejdą Panie Halina Pogorzelska, Bogumiła Hałasa i Bożena Nadziejko oraz Panowie Tomasz Rusiecki, Stanisław Spaleniak i Artur Kurjata. 
	Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na pracę w składzie Komisji.
	Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady o przedstawienie opinii na temat projektu.
	Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Tomasz Pączek Przewodniczący Komisji Mieszkaniowej i Gospodarki Komunalnej poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Stanisław Spaleniak Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Albin Kryger Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXV/253/08 została podjęta.    
	Ad. 8f
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Miasta i Gminy Karlino omówiła projekt uchwały w sprawie ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnej. Ekwiwalent za każdą godzinę udziału w działaniu ratowniczym lub szkoleniu ratowniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę wyniesie 1/240 aktualnego przeciętnego wynagrodzenia o którym mowa                  w art. 20 pkt 2 ustawy o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego           w formie komunikatu w dzienniku Urzędowym ,,Monitor Polski”  
	Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady o przedstawienie opinii na temat projektu.
	Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Albin Kryger Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady przedstawił treść projektu uchwały w sprawie ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnej.
	Uchwała Nr XXV/253/08 została podjęta przez radnych w wyniku jawnego     i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 8g
	Pan Maciej Myczka Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 189                     o powierzchni 0,3758ha.
	Przewodniczący Rady zwrócił się do Komisji Rady o przedstawienie opinii na temat projektu.
	Pan Albin Kryger Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Dariusz Michalski Wiceprzewodniczący Rady przedstawił treść projektu uchwały w sprawie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo.
	Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. W wyniku głosowania Uchwała                   Nr XXV/255/08 została podjęta.    
	Ad. 8h
	Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie omówił projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 213 o powierzchni 0,2710ha.
	Pan Ryszewski Przewodniczący Rady zwrócił się do Komisji Rady                    o przedstawienie opinii na temat projektu.
	Pan Albin Kryger Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady przedstawił treść projektu uchwały w sprawie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo.
	W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXV/256/08 została podjęta.    
	Ad. 8i
	Pan Maciej Myczka omówił również projekt uchwały zmieniającej uchwałę       nr XVIII/195/08 Rady Miejskiej w Karlinie z dnia 27 lutego 2008 roku                      w sprawie zbycia nieruchomości położonych na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo.
	Pan Ryszewski Przewodniczący Rady zwrócił się do Komisji Rady                    o przedstawienie opinii na temat projektu.
	Pan Albin Kryger Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa poinformował, że opinia Komisji była pozytywna.
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Michalski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości położonych na terenie gminy Karlino – obręb Daszewo..
	Uchwała Nr XXV/255/08 została podjęta przez radnych w wyniku jawnego                  i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 8j
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego z przeznaczeniem na sfinansowanie dokumentacji technicznej zadania inwestycyjnego pn. ,,Kompleksowe zagospodarowanie kwartałów ulic w rewitalizowanej części miasta Karlina” w kwocie 380.000zł Kredyt zostanie zaciągnięty w Banku Gospodarstwa Krajowego z Funduszu Rozwoju Inwestycji Komunalnych jako dofinansowanie projektów realizowanych przy współfinansowaniu ze środków budżetu Unii Europejskiej. Wyjaśniła, że ta uchwała uchyla już podjętą w dniu 25 stycznia 2007 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego na finansowanie planowanego budżetu Gminy Karlino. Spłata kredytu nastąpi                   z dochodów budżetu gminy w latach 2009 – 2010.  
	Przewodniczący Rady Pan Kazimierz Ryszewski zwrócił się do Komisji Rady o przedstawienie opinii na temat projektu.
	Pani Bogumiła Hałasa Przewodnicząca Komisji Budżetu, Zdrowia, Kultury i Oświaty poinformowała, że opinia Komisji była pozytywna.
	Pan Tomasz Rusiecki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że w ostatnich dniach wszyscy są ,,bombardowani” informacjami na temat kryzysu finansowego w świecie, czy może to spowodować, że trudniej będzie otrzymać kredyt i czy ma to wpływ na sytuację Gminy?
	Przewodniczący Rady Pan Ryszewski powiedział, że odpowiedź na to pytanie zostanie udzielona w odpowiednim punkcie. 
	W wyniku jednomyślnego głosowania Uchwała Nr XXV/258/08 została podjęta przez radnych. 
	Ad. 9
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie poinformował obecnych, że otrzymał w dniu dzisiejszym pismo od Pana Bogdana Piłkowskiego, który prosi go o interwencję w sprawie pytań, które były zadawane przez niego do tej pory. W tym piśmie uważa on, że do tej pory odpowiedzi nie zostały mu udzielone. Powiedział, że to pismo skierowane jest do niego, ale wcześniej kierowane były pisma do Przewodniczącego Rady             i Wiceprzewodniczącego w związku z tym poprosił o krótki komentarz Pana Przewodniczącego. 
	Pan Kazimierz Ryszewski Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że kłóci się to trochę z obecnym punktem porządku obrad, następnie zaprosił Pana Jana Korzeniowskiego w najbliższym tygodniu na spotkanie, na którym zostanie ta sprawa wyjaśniona. 
	Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Rusiecki powiedział, że pismo od Pana Piłkowskiego należy złożyć w Biurze Rady do wyjaśnienia. 
	Pan Jan Korzeniowski zwrócił się o wyjaśnienie, czy nie było to zapytanie?
	Przewodniczący Rady Pan Ryszewski zwrócił się też do Pana Aleksandra Twarowskiego o wyjaśnienie, kto może składać zapytania podczas sesji?
	Pan Aleksander Twarowski Radca Prawny w Urzędzie Miasta i Gminy              w Karlinie powiedział, że zgodnie ze Statutem Gminy Karlino zapytania mogą składać tylko radni. Jeżeli Przewodniczący Rady dopuszcza do głosu osobę która nie jest radnym, to zgłoszone przez tę osobę zapytania mają inny charakter. To nie są zapytania w rozumieniu Statutu Gminy i nie podlegają procedurze przewidzianej w Statucie. Podkreślił, że według jego wiedzy Pan Piłkowski wielokrotnie dopuszczany był do głosu, zadawał pytania i na te pytania udzielane były odpowiedzi. A jeżeli odpowiedzi nie były udzielane          w kontekście przepisów o dostępie do informacji publicznej nie można tych zapytań traktować jako zapytań składanych przez radnego. Jeśli adresat odpowiedzi nie mógł udzielić bezzwłocznie na postawione pytanie dotyczące spraw publicznych, to procedura jest taka, że w takim wypadku trzeba złożyć wniosek pisemny. 
	Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina zwrócił się z pytaniem, jak to się ma do art. 23 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym.
	Pan Aleksander Twarowski stwierdził, że art. 23 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym stanowi podstawę do funkcjonowania w Statucie Gminy instytucji interpelacji i zapytań, które nie są przewidziane w ustawie. Są one powszechnie stosowane w statutach i jest to pochodna obowiązku spoczywającego na radnych przyjmowania od obywateli, mieszkańców gminy postulatów i przekazywania ich organom gminy w celu ich rozpoznawania. Ten przepis znalazł odzwierciedlenie w Statucie Gminy Karlino w postaci instytucji zapytań                 i interpelacji, ale te mogą składać tylko i wyłącznie radni, natomiast mieszkańcy Gminy jeśli mają konkretne pytania dotyczące informacji urzędowych zgłaszają je do radnych, albo składają wniosek o udostępnienie informacji. 
	Pan Kazimierz Ryszewski stwierdził, że odpowiedział na pismo skierowane do niego  w przewidzianym terminie.
	Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się            z pytaniem do Burmistrza, jak wygląda sprawa monitoringu w Karlinie, czy jest on zaplanowany, a jeśli nie to należy go zainstalować przy młynie, tam się kłębią i ryby i kłusownicy. Jedyne rozwiązanie, to zainstalowanie kamery, ponieważ ryba kłusowana jest tam w ciągu dnia.       
	Ad. 10
	Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Ryszewski udzielił głosu każdemu            z mówców na czas nie dłuższy niż na 5 minut.
	Pani Bożena Laskowska Sołtys – Przewodniczący Rady Sołeckiej                      w Pobłociu Wielkim przekazała informację, że w Pobłociu Wielkim nowy plac zabaw po obfitych deszczach które miały miejsce ,,płynie”. Podłoże częściowo zostało wymienione, ale niewiele to dało. 
	Pan Bogdan Piłkowski mieszkaniec Karlina stwierdził, że pięć miesięcy czeka na odpowiedź, nie otrzymał, po czterech miesiącach zgłosił następne pytania, minął prawie miesiąc i nie ma żadnej odpowiedzi, dlatego zwrócił się do Pana Korzeniowskiego jako radnego, zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym art. 23 ust. 1 kiedy radnemu przekazuje się pytania, a on przekazuje je organom gminy, dlatego, że podczas sesji bardzo często jest zabierany mu głos  i przerywane są jego wystąpienia, żeby Pan Korzeniowski zadał pytanie, dlaczego tak długo się to odbywa. Drugą sprawą, którą chce zgłosić jest temat miejsc parkingowych na terenie miasta Karlina dla osób niepełnosprawnych, zauważył on pięć znaków, ale nie ma ani koło Policji, Urzędu, czy Kościele, przy cmentarzu, przy punktach gdzie znajdują się gabinety lekarskie, a tam też by się przydały. To propozycja pod rozwagę, często się mówi na temat osób niepełnosprawnych i jak to powinno być traktowane, natomiast w Karlinie tego nie ma. W Karlinie progi na ulicach, ich obniżenie. Na ulicy Koszalińskiej, kiedy zostały robione remonty zostało to w większości przypadków zrobione dobrze i obniżono, ale są jeszcze miejsca, gdzie przydałoby się przyjrzeć, radni w odpowiednich okręgach, gdzie tego nie ma. Można to zrobić w miarę szybko, nie są to wielkie koszty i można to zrobić bez dodatkowych uchwał. Co do oświadczeń majątkowych, powiedział, że chciał w odpowiednim punkcie porządku obrad zabrać głos, ale Przewodniczący go nie udzielił. Ludzie są omylni, popełniają pomyłki i ktoś powinien sprawdzić te oświadczenia zanim zostaną one przekazane do Urzędu Skarbowego. Jeśli ktoś popełnia błąd                 i w następnym roku robi ten sam błąd, to coś jest nie tak. Powiedział, że kiedy był on nauczycielem i uczeń pisał prace na konkurs, to była ona sprawdzana, aby nie było pomyłek. Przewodniczący Rady zgodnie z ustawą powinien analizować oświadczenia, nie musi się na tym znać, może mieć inny zawód, czy czymś innym się zajmować, ale pracownik Urzędu, który od tego jest niech sprawdzi, aby nie było takich pomyłek i błędów. Stwierdził, że pisał pisma do Przewodniczącego, zadawał pytania, ale nie otrzymał żadnej odpowiedzi, według niego tu też powinien być zastosowany art. 23 ust. 1, że Przewodniczący jest osobą pośredniczącą pomiędzy mieszkańcem, a Burmistrzem, w punkcie wolne wnioski i informacje też są zadawane pytania i uważa, że wtedy powinien być zastosowany również ten przepis. Zwrócił się do Przewodniczącego Rady, aby odwołał on pewne słowa skierowane pod jego adresem, że on kłamie, bo to nie jest prawda. 
	Pani Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu Sportu, Turystyki        i Rekreacji w Urzędzie Miasta i Gminy w Karlinie podziękowała druhom  Ochotniczej Straży Pożarnej za pomoc w utrzymaniu trawy zielonej na boisku, chodzi o podlewanie oraz udział w różnych imprezach, kiedy to organizowane są przez nich pokazy, bezpłatnie i zawsze a chęcią. Na ręce Pana Ryszewskiego Prezesa OSP w Karlinie wręczyła podziękowanie oraz statuetkę. 
	Pan Kazimierz Ryszewski  podziękował w imieniu strażaków za zauważenie ich pomocy. Podkreślił, że pieniądze, jakie otrzymują strażacy są za udział           w akcji, a za pracę społeczną nie otrzymują żadnego wynagrodzenia.
	Pan Ryszard Strychalski Sołtys – Przewodniczący Rady Sołeckiej                   w Krukowie zwrócił się z pytaniem odnośnie drogi Krukowo – Lisiny. Obiecano mieszkańcom przed wydaniem zgody na budowę wiatraków                   i przystąpieniem do budowy zostaną utwardzone pobocza, zostaną zrobione mijanki. 16 października zgłosił fakt Panu Markowi Lewandowskiemu Zastępcy Burmistrza, w niedzielę telefonicznie do radnego Pana Michalskiego i na dzień dzisiejszy nie ma żadnej odpowiedzi, czy jest to zgodne z umową, że ta firma tak właśnie pracuje, intensywnie wozi, a to co obiecano mieszkańcom wcześniej nie jest zrobione. W dniu dzisiejszym, po kilkunastogodzinnych opadach deszczu można sprawdzić pobocze. Pan Lewandowski obiecał, że pobocze sprawdzi w dniu 16 października, należy skonfrontować to co jest dzisiaj. Powiedział, że za pośrednictwem Pana Lewandowskiego rozmawiał z Panem Stangerem, miał on otrzymać wykaz pojazdów jeżdżących na tej drodze. Skończyło się na tym, że pod zakazem wjazdu samochodów o masie całkowitej 15t powieszono tabliczkę nie dotyczy pojazdów budowy.            
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Miasta i Gminy Karlino na pytanie  zadane przez Wiceprzewodniczącego Rady Pana Tomasza Rusieckiego odpowiedziała, że podjęto uchwałę o zaciągnięciu kredytu w wysokości 300.000zł na remont stołówki w Karlinie, nie było żadnych niepokojów z banków, czy Gmina to spłaci, czy nie, było pięć lub sześć ofert, a zaproponowane oprocentowanie było dosyć niski, a wyłoniony bank zaproponował bardzo niskie oprocentowanie,          z czego można wyciągnąć wniosek, że banki za bardzo się nie boją. Co do starych kredytów banki są spokojne, nie ma próśb o analizy, czy prognozy. Powiedziała, że nie powinno się to odbić na budżecie przyszłego roku, może być tylko taż, że wzrośnie oprocentowanie. 
	Ad. 11
	Pan Kazimierz Ryszewski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie przypomniał, że na sesji w dniu 29 września Pan Sławomir Kaczmarek Radny Rady Miejskiej złożył interpelację na ręce Przewodniczącego Rady, aby                w szkoła wiejskich w Karwinie i Karścinie wykorzystując pomieszczenia             w szkołach utworzone zostały świetlice wiejskie. Następnie zapoznał obecnych z treścią odpowiedzi na interpelację, z której wynika, że świetlice wiejskie            w tych miejscowościach rozpoczną działalność od 1 stycznia 2009 roku, na zasadach działających już świetlic wiejskich na terenie Gminy Karlino.  
	Pan Sławomir Kaczmarek Radny Rady Miejskiej w Karlinie podziękował Burmistrzowi Miasta i Gminy Karlino Panu Miśko oraz Pani Danucie Butrym za znalezienie rozwiązania i szybkie udzielenie odpowiedzi na interpelację. 
	Ad. 12
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Miasta i Gminy Karlino na pytanie dotyczące monitoringu Karlina powiedział, że nie przewiduje działań w ciągu najbliższego roku, a nawet dwóch lat. Nie jest to pierwsza potrzeba,                         a w niedługim czasie będzie dyskusja na temat budżetu na przyszły rok, zaciąganiu kolejnych kredytów, dużych inwestycjach kilkunastomilionowych          i nie będzie Gminy stać na monitoring. Zwrócił uwagę na fakt, że jeśli jest monitornig powinien być stały, bieżący nadzór, nie wystarczy ustawić kamery, aby się nagrywało. Muszą być zatrudnieni ludzie, którzy się tym zajmą, a szanse na to aby rozpocząć ten monitoring mogą mieć miejsce wtedy, kiedy Komisariat Policji będzie miał siedzibę w nowym miejscu, na ulicy Szymanowskiego 17.       W tym obiekcie znajduje się Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, który dysponuje bardzo dużym serwerem, są kamery, do tego serwera można przyłączyć jeszcze kila kamer i jeśli tak będzie to znajdą się one najpierw na tym obiekcie. Monitorowany będzie obiekt, Kanał Młyński co na pewno będzie istotne pod kątem kłusownictwa. Budując system, aby iść w stronę ulic Szczecińskiej Białogardzkiej to wydatek inwestycyjny  większy niż 100.000zł, ale z drugiej strony nie mniej niż cztery dodatkowe etaty, może wspólne działanie z Policją. 
	Pan Marek Lewandowski Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Karlino stwierdził, że drogą Lisiny – Krukowo mogą jeździć tylko trzy samochody, inni kierowcy będą karani, a mijanki ma być ich 10 i będą robione co 200m jeszcze przed wożeniem elementów wiatraków, jest to w projekcie budowlanym uzgodnionym z Rejonem Dróg. 
	Pan Ryszard Strychalski przypomniał, że na zebraniu z mieszkańcami obiecano, że zostaną wykonane mijanki oraz utwardzone pobocza. Obecnie jeżdżą duże samochody, trzeba zjechać z drogi, ale nie ma możliwości.
	Pan Waldemar Miśko dodał, że lepiej będzie, kiedy prace remontowe zostaną wykonane po budowie, ale zwrócił się do Pana Strychalskiego, żeby skierował      w tej sprawie pismo do Urzędu w Karlinie, pismo zostanie przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych i będą przeprowadzane rozmowy aby było bezpieczniej, dotyczy to również skrzyżowania, ale docelowo zostanie ono wykonane dopiero, kiedy ciężki transport przestanie jeździć. Na temat placu zabaw w Pobłociu Wielkim odpowiedział, że nie będzie on przenoszony. Podłoże w miejscu w którym znajduje się plac zabaw jest tam gliniaste, ale nie ma środków aby wymieniać tam ziemię, taka sama sytuacja jest na boisku do piłki nożnej w Karścinie. 
	 
	Ad. 13
	Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie Pan Kazimierz Ryszewski podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1545 dokonał zamknięcia        XXV sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
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